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Unemployment in Algeria: Between Causes and Remedies

Abstract

The phenomenon of unemployment is considered one of the most prevalent phenomena
in most countries around the world, as it has become one of the foundations upon which
the social stability of its individuals relies. The lack of permanent, stable, and steady
job positions makes most of its individuals more susceptible to various psychological
and social problems within society.

Through this study, we attempted to identify the most important reasons and factors
leading to the emergence of this phenomenon in Algerian society, which has become a
concern for every unemployed individual. It has burdened the state in finding solutions
and ways to address them, as it is one of the negative phenomena that lead to many

social problems occurring within society.

Le chomage en Algérie : entre les causes et les solutions

Résumé

Le phénomene du chomage est 'un des plus répandus dans la plupart des pays du
monde, car il est désormais considéré comme un pilier essentiel de la stabilité sociale
des individus. L’absence de postes de travail permanents, stables et sécurisés rend la
majorité des individus plus vulnérables aux divers problemes psychologiques et so-
ciaux au sein de la sociéte.

A travers cette étude, nous avons tenté d’identifier les principales causes et facteurs
de I’émergence de ce phénomene dans la société algérienne, qui est devenu une préoc-
cupation majeure pour chaque individu sans emploi et un fardeau pour 1’Etat dans sa
quéte de solutions et de moyens pour y remédier. En effet, il s agit d 'un phénomene né-

gatif qui engendre de nombreuses problématiques sociales au sein de la communauté.
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